
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

•  Minskade registreringar. 

•  Krav från SKK att öka den genetiska variationen. 

•  Hotbild om ”Svensk Stövare”. 

•  Inkorsning av annan ras för att öka den genetiska variationen. 

•  Minskning av antal röntgade hundar. 

•  För få hundar som startar på jaktprov. 

•  Minskning av antal tillgängliga hanar för avel. 

•  SvStkl har nu gått ut till samtliga rasklubbar med en förfrågan hur vi vill ha det, idag använder vi nivå 2 som 

innebär krav på centralt registrerat resultat avseende specifik sjukdom.  

•  Hälsoprogrammet på denna nivå kan försvåra användningen av utländska avelsdjur då dessa inte har det 

kravet. Men för vår ras är detta inte aktuellt då vi endast har avelsutbyte med Norge.  

• I praktiken medför hälsoprogrammet på nivå 2 en utslagning av avelsdjur och därmed en reduktion av 

avelsbasen trots att inga krav föreligger på specifika undersökningsprotokoll då vi idag har HD-statusen känd. 

•  Förslag från SvStkl är att vi går till nivå 1 som innebär central registrering av veterinära 

undersökningsresultat.  

•  Eftersom inga särskilda krav på avelsdjur är kopplade till denna nivå fordras i regel de allmänna kraven vi har 

på våra avelsdjur såsom jaktprov och utställningsmerit. 

•  I korthet innebär en sänkning till nivå 1 att det kravet om känd HD-status som vi har idag slopas och att vi 

använder samtliga djur i vårt avelsarbete som uppfyller de allmänna kraven. 

• En konsekvensanalys måste göras om vi tycker att vi ska sänka till nivå 1. 

•   har gjort enkät som många av oss har fått, den hade frågan om din hund har eller haft problem med sitt 

bakställ. Över 600 svar har inkommit och det visade sig att endast 4 hundar har haft problem med bakstället, 

endast 0,7% av våra hundar har besvär och i dessa fall vet vi inte om det beror på HD-statusen på hunden. 

•  På kort sikt kan nog Hamiltonstövaren klara sig ett antal år till med det HD-system vi har idag men på lite 

längre perspektiv så kommer vi troligtvis att hamna i en situation som gör att även vi inom Hamilton måste 

kanske börja titta på inkorsning för att öka den genetiska variationen.  

•  Föreningen har bildat en arbetsgrupp för att göra en inventering av Hamiltonrasen.  

•  Arbetsgruppen består av avelsnämnden i Hamiltonstövareföreningen att antal uppfödare samt att föreningen 

har bjudit in ett avelsråd från Norge att deltaga i gruppen. 

•  Gruppen kommer att analysera på vilka stammar vi har i dagsläget, vi kommer också att se vilka stammar 

som är över respektive underrepresenterade för vår ras. 

•  Föreningen kommer att gå ut med en enkät på vår hemsida och Facebook sida för att bilda sig en uppfattning 

vad våra medlemmar tycker i frågan. 

•  Hamiltonstövareföreningen kommer att till årsmötet 2020 lägga HD-frågan som en beslutspunkt, antingen ha 

kvar nuvarande nivå 2 eller sänka till nivå 1. 

VAD HÄNDER OCH HUR SER DET UT INOM  

HAMILTONRASEN. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  2008 % 2009 % 2010 % 2011 % 2012 % 2013 % 2014 % 2015 % 2016 % 2017 % 2018 % 

HD grad A 36  45,0 36 40,9 18 31 26 39,4 25 37,3 20 27,8 18 32,7 12 19 7 14,6 16 33,3 3 37,5 

HD grad B 24 30 30 34,1 25 43,1 25 37,9 30 44,8 26 36,1 19 34,5 20 31,7 18 37,5 13 27,1 3 37,5 

HD grad C 17 21,3 19 21,6 14 24,1 15 22,7 10 14,9 21 29,2 16 29,1 25 39,7 20 41,7 16 33,3 2 25 

HD grad D 3 3,8 2 2,3 1 1,7     2 3 5 6,9 2 3,6 5 7,9 3 6,3 3 6,3     

HD grad E     1 1,1                     1 1,6             

Totalt antal 

undersökta   
80   88   58   66   67   72   55   63   48   48   8 

653 

Snittålder för 

undersökning 

(månader)   

35   34   36   35   32   32   27   26   24   20   15 

  

Antal födda 371   399   248   243   241   238   193   263   225   254   187 2862 

VAD HÄNDER OCH HUR SER DET UT INOM  

HAMILTONRASEN. 

HD-statistik 2008-2018 

Antal möjliga hundar i % att kunna 

användas i avel av populationen 

beroende på HD-statusen och 

röntgade hundar 

• 2008  21,6% 

• 2009  22,1% 

• 2010  23,4% 

• 2011  27,2% 

• 2012  27,8% 

• 2013  30,3% 

• 2014  28,5% 

• 2015  24,0% 

• 2016  21,3% 

• 2017  18,9% 

• 2018  4,3% 

Röntgade hundar 2008-2018 

• Totalt röntgade hundar 2008-2018 653 

stycken. 

• Godkända för Avel 625 stycken = 96%. 

• Icke Godkända för Avel 28 stycken = 4% 



 

• Öka den genetiska variationen. 

• Bevara de jaktliga egenskaperna. 

• Bevara de exteriöra egenskaperna. 

• Bevara hälsostatusen. 

• Bevara den mentala starka hund vi har. 

• Bevara den sunda hund vi har. 

Om vi alla hjälps åt så kommer vi också att kunna lämna ifrån oss den fantastiska               

Hamiltonstövaren till nästa generationer av Hamiltonägare. 

Precis som vi en gång tog över från våra förfäder. 


